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Work area 3.5

Draft Seminar Programme

Strengthening links of CIS with 

the international forestry community

	The seminar is planned in order to assist CIS countries to more closely integrate into the international community, in accordance with the longstanding mandate of the Working Party. The objective of this meeting is to develop and intensify the cooperation between the UNECE/FAO Timber Branch and its partners and the experts from the countries of the CIS, to mutual benefit.

The attached seminar programme has been agreed with the Russian organisers. The Russian government is requested to assist the project. The secretariat has asked the heads of all CIS countries to nominate three national correspondents, specialists in markets and statistics, forest resources assessment, policy issues and outlook studies. Several countries have replied with great interest, requesting in their turn for financial support for travel of the participants.

The secretariat, together with the host, has made a cost estimation, which comes to a total amount of nearly 20,000 US$ for the organisation of this seminar. The regular funds of the Timber Branch are too small to cover these expenses. The event requires man-power resources of the secretariat, estimated at about 6-8 weeks. 

The secretariat requests the Joint FAO/ECE Working Party on Forest Economics and Statistics, Twenty-fifth session to participate in the meeting, to comment and suggest on the draft seminar programme as well as support this particular event financially, where the member countries would certainly benefit from the seminar outcomes.


United Nations Economic Commission for Europe (UNECE)

Food and Agriculture Organisation (FAO)

International workshop

Strengthening links of CIS with the international forestry community

Goal of the workshop

The countries of the Commonwealth of Independent States (CIS) have probably the greatest potential for expansion and the most acute problems of the forest sector in the ECE region. One, relatively fast, effective and economical way of helping them is to integrate them more closely into the international community so that they can share experience with other countries who may have similar problems, and benefit from the wide variety of support networks which exist. At present however, they have few contacts with other European countries, who, in their turn, know little of the situation and issues facing the CIS. The overall goal of this workshop is to make a contribution to regional integration between East and West in Europe. In light of that, the objective of this meeting is to develop and intensify the cooperation between the UNECE/FAO Timber Branch and its partners and the experts from the countries of the CIS, to mutual benefit.

The focus will be on improving contacts in the main areas of activity of UNECE/FAO, namely forest products markets, forest resource assessment, outlook studies and policy issues. Better contacts will lay a base for improving the data and information for UNECE and FAO as well as providing better access to international information for the target countries. 

During the meeting:

· the UNECE Timber Branch will present the UNECE/FAO programme of work, offer the data and information available and describe needs as regards input from member countries, in particular as regards supply of official data and information from CIS. 

· For the country experts the intention is to share “best practice” working methods in data and information gathering as well as in analytical work. Thus positive experiences in CIS will be presented during the meeting. 

The overall aim is to engage Russia and other CIS countries closer into the UNECE/FAO Timber Branch network on a long-term basis. We envisage more technical meetings, linked to all areas of the programme, would take place later.

Facilities 

It is intended to hold the workshop in Moscow, 23-24 June 2003 at the All Russian Institute for Education of Forest Specialists in Pushkino. Interpretation from and into Russian and English is foreseen.

Participation

Invitations will be sent to all CIS countries. It is hoped three experts from each country will attend and participate actively. They will be expected to provide national reports, with statistics and information, as basis for further cooperation, as well as information on how the data is collected and used, at the national and international level. Participants should be “doers”, typically officials with responsibilities and with detailed knowledge of the situation and structures, who are likely to be in a position to cooperate with UNECE/FAO also in the future. This will involve, after the workshop, ensuring the optimum dissemination of UNECE/FAO material and coordinating country input into UNECE/FAO activities.

Provisional agenda

	Day 1: 

Morning: 


	Introduction, opening 


	statements by Mr. Rostchupkin V.P. Head of Forest service and by Mr. Christopher Prins, Chief of UNECE Timber Branch



	
	Introduction to the joint UNECE/FAO programme of work


	by the UNECE/FAO Timber Branch

	
	Policy issues - the UNECE perspective
	Kit Prins



	Day 1:

Afternoon:


	Policy issues in CIS to be addressed in the international policy dialogue 1)


	by all policy experts from the countries



	
	Detailed presentation and discussion of the Timber Branch work, and need for support by the countries in the form of data and information 2)


	by the UNECE/FAO Timber Branch



	Day 2:

Morning:
	“Best practises” experiences in data and information gathering and analytical contributions to the UNECE Timber Branch


	by Nikolay Burdin (Russia) and

by other experts from CIS

	 
	Presentation of national practices in forest sector data and information gathering and analytical work 1)


	by all participants from the countries



	Day 2:

Afternoon:
	Open discussion and summary of morning session


	led by the UNECE/FAO Timber Branch

	

	
	


	
	Official correspondents, technical issues, main conclusion and results from the meeting, further steps, funding sources, meeting report

	led by Christopher Prins 



	
	Evaluation of the meeting, closing

	statements by Mr. Rostchupkin V.P., Head of Forest service and by Mr. Christopher Prins, Chief of UNECE Timber Branch


Note:

1) The Timber Branch will provide the outlines for expected presentations
2) Some of the discussion will be in working groups as follows:
· forest products markets statistics and analysis, led by Ed Pepke

· forest resource assessment, led by Alexander Korotkov

· outlook studies and policy issues, led by Volker Sasse

Европейская Экономическая Комиссия Организации Объединенных Наций (ЕЭК ООН)
Продовольственная и Сельскохозяйственная Организация (ФАО)
Международное Совещание 

Укрепление связей СНГ с международным лесным сообществом
Цель Совещания
Страны Содружества Независимых Государств (СНГ) имеют, возможно, самый значительный потенциал для развития, и самые острые проблемы, во всем лесном секторе региона ЕЭК. Одним из относительно быстрых, эффективных и рациональных путей помощи этим странам является их более тесная интеграция в международное сообщество с тем, чтобы они могли разделить опыт других стран имеющих аналогичные проблемы, а также извлечь пользу от широкого разнообразия существующих источников и каналов поддержки развития. Однако, в настоящее время страны СНГ не имеют необходимых и достаточных контактов и связей с другими Европейскими странами, которые в свою очередь знают мало о ситуации и проблемах стоящих перед странами СНГ. Основной целью этого совещания является внесение вклада в региональную интеграцию между Востоком и Западом Европы. В свете этого, задачей данного совещания является развитие и интенсификация взаимовыгодного сотрудничества между Секцией Лесоматериалов ЕЭК ООН/ФАО, их партнерами и специалистами (экспертами) из стран СНГ.
В фокусе совещания будет улучшение контактов в основных областях деятельности ЕЭК ООН/ФАО, а именно рынки лесных товаров, учет и оценка лесных ресурсов, исследования перспектив и вопросы лесной политики. Укрепление контактов положит основу для улучшения статистических данных и информации ЕЭК ООН/ФАО по лесному сектору, а также обеспечения доступа к международной информации стран – участниц совещания.

В ходе совещания:

· Секцией Лесоматериалов ЕЭК представит программу работы ЕЭК ООН/ФАО, предложит имеющиеся данные и информацию, а также изложит свои потребности относительно ожидаемого вклада стран-членов ЕЭК, в частности потребности по предоставлению официальных данных и информации из стран СНГ.
· Для экспертов стран участниц совещания будет предоставлена возможность обмена опытом («лучшей практики») и рабочих методов сбора статистических данных и информации, а также методов аналитической работы. Таким образом во время совещания будет предоставлен положительный опыт имеющийся в стран СНГ. 
Основной целью является более тесное вовлечение Российской Федерации и других стран СНГ в схему работы Секции Лесоматериалов ЕЭК ООН/ФАО на долгосрочной основе. Мы предполагаем что в последующем будут организованы другие технические совещания, сфокусированные на всех направлениях нашей программы. 
Организационные аспекты 

Совещание предполагается организовать 23-24 июня 2003 года во Всероссийском Институте Повышения Квалификации Лесных Специалистов в Пушкино, Московской области. Предусма-тривается перевод с русского на английский (и обратно). 

Участники
Приглашения на совещание будут направлены всем странам СНГ. Ожидается что в совещании примут участие по 3 (три) специалиста по указанным выше направлениям от каждой страны, и полагается что их участие в совещании будет активным. От участников ожидаются национальные доклады со статистическими данными и информацией по лесному сектору, в качестве базы для дальнейшего сотрудничества, а также информация по практике и методам сбора и использования этих данных на национальном и международном уровнях. Участники совещания должны быть прежде всего «непосредственные исполнители», как правило официальные лица с детальным знанием ситуации и отраслевых структур, которые были бы в состоянии и в дальнейшем поддерживать сотрудничество с ЕЭК ООН/ФАО. Это сотрудничество должно включать и гарантировать оптимальное распространение материалов ЕЭК ООН/ФАО по лесному сектору, а также координацию вклада страны в деятельность ЕЭК ООН/ФАО.
Предварительная Программa
	День 1

Утреннее

заседание: 


	Открытие совещания, приветствие участников


	Приветственные выступления г-на В.П. Рощупкина, Руководителя государственной Лесной Службы, и г-на К.Ф.Л. Принса, начальника Секции Лесоматериалов ЕЭК ООН

	
	Представление совместной ЕЭК ООН/ФАО Программы Работ 
	Выступления ответственных специалистов Секции Лесоматериалов ЕЭК ООН 

	
	Вопросы лесной политики – точка зрения ЕЭК ООН

	Выступление г-на Kристофера Принса

	День 1

После обеденное

заседание:
	Вопросы лесной политики в странах СНГ, которые должны найти отражение в международном диалоге по вопросам лесной политики 1)
	Выступления всех специалистов по вопросам лесной политики от стран – участниц совещания 



	
	Подробное представление работы Секции Лесоматериалов ЕЭК ООН и обсуждение потребностей ЕЭК ООН/ФАО в поддержке стран в форме предоставления статистических данных и информации 2)


	Выступления ответственных специалистов Секции Лесоматериалов ЕЭК ООН


	День 2

Утреннее

заседание:
	Обмен опытом («лучшей практикой») и методами сбора статистических данных и информации, а также аналитический вклад в работу Секции Лесоматериалов ЕЭК ООН 
	Выступление академика Николая А. Бурдина (Россия), и других экспертов СНГ

	 
	Представление практики и методов сбора статистических данных и информации, а также аналитической работы по лесному сектору в странах – участницах совещания 1)


	Выступления специалистов по соответствующим направлениям от всех стран – участниц совещания 



	День 2

После обеденное

заседание: 
	Открытая дискуссия и обобщение результатов по итогам утреннего заседания 
	Под руководством ответственных специалистов Секции Лесоматериалов ЕЭК OOH

	
	Официальное назначение странами корреспондентов по упомянутым выше направлениям, технические вопросы, основные выводы, заключения и результаты совещания, дальнейшие шаги (действия), источники финансирования, подготовка обобщающего доклада совещания 
	Под руководством г-на Kристофера Принса 



	
	Поведение итогов, оценка и закрытие совещания

	Заключительные выступления г-на В.П. Рощупкина, Руководителя государственной Лесной Службы, и г-на К.Ф.Л. Принса, начальника Секции Лесоматериалов ЕЭК.


Замечание:

1) Секции Лесоматериалов ЕЭК ООН предложит план ожидаемых выступлений 

2) Часть дискуссий будет проведена в следующих рабочих группах:
· статистика и анализ рынков лесопродукции, руководит г-н Эдвард Пепке
· учет и оценка лесных ресурсов, руководит г-н Александр В. Коротков 

· исследования перспектив, вопросы лесной политики, руководит г-н Фолкер Зассе
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UN-Economic Commission for Europe
	United Nations / Economic Commission for Europe / Trade Division / Timber Section

Palais des Nations, CH-1211 Geneva 10, Switzerland, Fax: +41-22-9170041

http://www.unece.org/trade/timber/efsos

Section Chief: Christopher Prins, Phone: +41-22-9172874, Email: Christopher.Prins@unece.org, office 456

Responsible Forestry Officer: Volker Sasse, Phone: +41-22-9171637, Email: Volker.Sasse@unece.org, office 435
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